
Doha: Ambasador Pozderac za „GPD Netvork" o Srbiji i vezama s Katarom
petak, 15. januar 2021.

Ambasador Srbije u Dohi Jasminko Pozderac dao je intervju za „Global pablik diplomasi
netvork".       Šta Vama kao diplomati javna diplomatija znači lično i profesionalno? Kako biste
opisali koncept javne diplomatije?      Podrazumeva se da mi je velika čast to što
sam diplomata, jer predstavljam svoju zemlju i narod. Ne treba posebno naglašavati kolika je to
čast. U isto vreme, kao diplomata imate priliku da upoznate druge države, narode i vere - meni
je lično veoma drago što imam priliku da upoznam Katar i katarski narod.
 
 
 
Što se javne diplomatije tiče, smatram da je ključno pitanje kako predstaviti svoju zemlju u
medijima i pred javnošću zemlje u kojoj obavljate dužnost. To je stub diplomatije 21. veka.
Klasična diplomatija će uvek imati svoje mesto i prostor, ali javna dimenzija postaje sve važnija,
posebno sa savremenim razvojem IT sektora, komunikacionih tehnologija i društvenih mreža.
Čak i ovaj intervju se može smatrati delom javne diplomatije, zar ne?
 
 
 
Po vašem mišljenju, kako se ovaj koncept javne diplomatije primenjuje u odnosu na Katar?
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Javna diplomatija doprinosi našim bilateralnom odnosima sa Državom Katar. Da budem
precizniji, javna diplomatija doprinosi prisustvu Republike Srbije na društevnim mrežama i
medijima u Državi Katar i u katarskom društvu, na taj način omogućujući građanima Katara da
saznaju više o mojoj zemlji, njenom narodu, tradiciji i navikama. Jedan od osnovnih zadataka
diplomata je da svoju zemlju učine vidljivijom u zemlji gde obaljaju dužnost.
 
 
 
Kako biste opisali aktuelne diplomatske odnose između Srbije i Katara?
 
 
 
Oni su veoma stabilni i na sigurnom putu. Imamo dobro razumevanje i politički dijalog sa
državom Katar. Naravno, pandemija KOVID-19 je u izvesnoj meri usporila odnose, ali
očekujemo da oni procvetaju u skorijoj budućnosti. Pozdravljamo Deklaraciju iz Al Ule budući da
imamo dobre odnose sa svim državama u Zalivu, a relaksiranje regionalnih odnosa će doprineti
i dobrobiti Katara i njegovog naroda i građana. Smatram da se može postići napredak u našim
bilateralnim odnosima sa Katarom, posebno u oblasti ekonomije i investicija.
 
 
 
Šta biste Vi preporučili u cilju jačanja odnosa između dve zemlje, u okviru koncepta javne
diplomatije?
 
 
 
Kao što sam rekao, koncept javne diplomaije može da doprinese opštim odnosima između dve
zemlje, tako što će naše zemlje i društva učiniti međusobno prisutnijim i vidljivijim u javnosti i
medijima. Postoje različiti načini za jačanje odnosa u sferi javne diplomatije. Svakako bih
preporučio da se eksperti za tu oblast iz obe zemlje sastanu i direktno sarađuju, za dobrobit
opštih odnosa i veza između Srbije i Katara.
 
 
 
Šta za vas predstavlja globalna javna diplomatija?
 
 
 
Radi se o povezivanju naroda, država i nacija. Ona poziva na stalne promene u socijalnom
aspektu diplomatskih ciljeva i prati napredak visoke tehnologije i komunikacija. Javna
diplomatija postaje sve važnija u ministarstvima spoljnih poslova mnogih zemalja, uključujući i
Srbiju. Naravno, kulturna diplomatija je integralni i neraskidivi deo koncepta javne diplomatije.
Mediji, drušva i kultura su tesno povezani u okviru koncepta javne diplomatije. Globalno
posmatrano, kroz javnu diplomatiju svet postaje sve integrisaniji i povezaniji.
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Koje aktivnosti u oblasti kulture vaša zemlja organizuje u Kataru?
 
 
 
Pokušavamo da učinimo Srbiju prisutnijom u Kataru i u kulturnom životu Katara. Ove aktivnosti
je teže organizovati u aktuelnim okolnostima izazvanim pandemijom, ali ćemo svakako povećati
aktivnosti u ovoj oblasti kada se pandemija završi. Želeo bih da naglasim da su srpske folklorne
grupe uspešno nastupale u Katari u poslednjih nekoliko godina, a to su „Abrašević" i „Dukat", a
predviđeno je i organizovanje izložbi i drugih vrsta nastupa.
 
 
 
Šta mislite o Katari, kulturnom selu u Kataru?
 
 
 Katara je remek-delo arhitekture i savršena kombinacija nove tehnologije, urbanizma, tradicije i
prirode. Mislim da je to jedno od najlepših mesta u Kataru i ovom delu sveta kojim vaš narod
treba da se ponosi. Kao kulturno selo, Katara je centralna tačka za organizovanje aktivnosti u
oblasti kulturne diplomatije, društvene interakcije i povezivanja različitih naroda, nacija, njihove
kuhinje, tradicije, muzike, plesa i kulture. Svaka poseta Katari pričinila mi je izuzetno
zadovoljstvo.
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